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20 de sigheteni sunt nevoiti sã suporte actele „aristocrate” ale unor indivizi lipsiti de cel mai
elementar bun-simt. Necazurile au început când acestia si-au cumpãrat terenuri în zona
dealului Solovan. Deoarece drumul de acces era deteriorat, oamenii l-au reabilitat pe propria lor
cheltuialã. Pentru acest lucru a fost nevoie de eforturi mari din cauza stãrii avansate de
deteriorare.
 Dupã ce drumul a devenit functional, hotii de lemne l-au deteriorat cu cãrutele, folosind aceastã
rutã ocolitoare pentru a evita controalele. Când drumul a fost gata stricat, hotii si-au croit drum
prin grãdinile proprietarilor, distrugându-le fânetele si clãile cu fân.
 „Am încercat sã discutãm cu cei care ne-au distrus munca. N-a fost chip, cã au trecut la
amenintãri, ne-au înjurat, spunându-ne cã ne iau gâtul cu securea dacã ne mai legãm de ei.
Distrugerile necontrolate fac zona inaccesibilã. Mai grav e cã dealul Solovan este supus la
alunecãri de teren, ceea ce ne afecteazã în mod serios. Pãdurea tânãrã, tãiatã ilegal, are rol de
fixare a solului”, a spus Robert Oros, unul dintre proprietarii de teren din zonã.

  

 Vãzând cã situatia se complicã, proprietarii au depus sesizãri la Ocolul Silvic Mara, Politie,
Jandarmerie, ITRSV Sighet, Parchetul de pe lângã Judecãtoria Sighetu Marmatiei, Garda de
mediu. În urma acestor demersuri nu prea s-au luat mãsuri, cei vinovati au fost avertizati si cam
atât.
 „Am depus reclamatii încã din anul 2004 la diferite foruri, în care le atrãgeam atentia asupra
distrugerii pãdurii, cât si a drumului de acces refãcut de noi. Întelegem sã fie drum de acces
potrivit servitutii de trecere, dar sã nu devinã un drum al ilegalitãtilor. Asteptãm ca mãcar acum
autoritãtile sã se implice. Ni s-a spus sã ne îngrãdim proprietãtile. Ne-am conformat. La scurt
timp, ni s-au dãrâmat gardurile, trecându-se peste ele cu cãrutele”, a spus Alexandru
Aczberger, proprietar.
 „Este cel putin o atitudine ciudatã a autoritãtilor, în special a Ocolului Silvic Mara în competenta
cãruia intrã zona Solovan. Nu este admisibilã o asemenea bãtaie de joc. Nu vrem decât sã se
respecte legile. Sã se termine cu tãierile ilegale. Nu toti care taie pãdurea sunt proprietari si,
chiar dacã unii sunt proprietari, nu respectã legislatia în vigoare care reglementeazã tãierile de
masã lemnoasã”, a spus Iustinian Rosca, proprietar.
 „Este o situatie gravã. Am investit o multime de bani sã facem drumul, iar altii îl distrug. Nu stim
ce sã mai facem”, declarã Sebastian Codrea, proprietar. Mã deranjeazã cã stricã drumul. Nu
este normal ca autoritãtile sã manifeste o asemenea nepãsare. Am investit mult si vãd cum mi
se duce totul de râpã. Dacã situatia nu se va rezolva, vom bloca accesul în zonã”, a spus
Gheorghe Man, proprietar.
 „Au dreptate, în principiu, proprietarii din zona Solovan. Acestia au investit bani si muncã
pentru amenajarea cãii de acces, dar trebuie sã înteleagã faptul cã drumul este unul public.
Dacã ei considerã cã este unul privat, nu le rãmâne decât sã dovedeascã acest lucru. Referitor
la încãlcãrile la regimul silvic, vã pot spune cã în ultimii doi ani am aplicat sanctiuni
contraventionale si penale împotriva celor care au încãlcat legea. Tot în aceastã perioadã,
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împreunã cu jandarmeria si politia am efectuat mai multe actiuni în zona Solovan si s-au aplicat
sanctiuni.
 Nu toate cãrutele vin cu lemne din proprietatea statului. Majoritatea provin din pãduri private.
Pãdurarul rãspunde de fondul forestier al statului, iar, în urma inspectiilor pe care le vom face,
toate pagubele nejustificate care vor fi constatate în cantonul silvic Solovan vor fi imputate
pãdurarului care rãspunde de aceastã zonã”, a spus ing Adrian Danci, seful Ocolului Silvic
Mara.
 „Nu vrem decât tragerea la rãspundere a celor vinovati. Este strigãtor la cer faptul cã, dincolo
de interesul nostru propriu, privat, aceastã situatie continuã de atâta timp, fiind afectati efectiv
nu doar noi, ci întreaga comunitate prin distrugerea sistematicã a vegetatiei. Prin pasivitatea, ca
sã nu mai spunem concursul larg, al pãdurarilor, aceastã situatie ia amploare în zona Solovan,
care este efectiv defrisatã. Dacã nu este cine sã spunã lucrurilor pe nume, o vom face noi,
având si sprijinul multor cetãteni ai municipiului, pânã la urmã fiind o problemã de interes public
care ne afecteazã pe toti si fatã de care nu o sã mai stãm cu cu mâna-n sân, fiind hotãrâti sã ne
adresãm celor mai înalte foruri”, a conchis Robert Oros, proprietar.
 Deoarece situatia din zona Solovan, din pãcate, nu este singularã, vom reveni cu detalii despre
încãlcãrile regimului silvic din pãdurile Maramuresului istoric. 
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